
PROTOKÓŁ Nr 34/2021

z posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego
i Komisji Rewizyjnej Rady Gminy odbytego w dniu 23 sierpień 2021 r. w Szkole Podstawowej

we Frygnowie.

Posiedzenie rozpoczęto godz. 1200 - zakończono godz.1400

Przewodniczył: Pani  Małgorzata Kamińska – Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia Rady Gminy. 
Obecni Radni Gminy Grunwald (lista obecności zał. nr 1).

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Adam Szczepkowski – Wójt Gminy, 
2. Pani Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy, 
3. Pani Agnieszka Skorupska- Kierownik GOPS Grunwald,
4. Pan Józef Nowakowski- Kierownik RGK.

Ad. pkt. 1 i 2. Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad. Przyjęcie porządku obrad.

Przewodnicząca Komisji  Kultury,  Oświaty i  Zdrowia Rady Gminy -Pani  Małgorzata Kamińska -  dokonała
otwarcia posiedzenia komisji, stwierdziła prawomocność obrad oraz przedstawiła projekt porządku obrad.
Złożyła  wniosek  o  dodanie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  P.  K.  
na działania dyrektora  Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie Pana Daniela Stempkowskiego.

Radni  w  g łosowaniu  jawnym  jednogłośnie  wyrazil i  zgodę  na  dodanie  ww.  projektu  uchwały
do porządku obrad jako pkt  8.13.
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Przewodnicząca Komisji -Pani Małgorzata Kamińska - przedstawiła projekt porządku obrad Komisji.
Radni uwag nie zgłosili. 

Komisja Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji Rewizyjnej
Rady  Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli porządek obrad wg. następującego wyszczególnienia:

1. Otwarcie - stwierdzenie  prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów:
3.1. Protokół nr 32/2021   ze wspólnego posiedzenia komisji z dnia 24.06.2021r.;
3.2. Protokół nr 33/2021 ze wspólnego posiedzenia komisji z dnia  19.07.2021r.
4.Ocena wydatków na utrzymanie placówek oświatowych w gminie oraz organizacji i kosztów dowozu.
5.Ocena  stanu  przygotowań  placówek  oświatowych  do  roku  szkolnego  2021/2022  (  dowożenie  uczniów,

dożywianie uczniów, bezpieczeństwo uczniów na terenie szkoły, organizacja wolnego czasu dla uczniów w
czasie wolnym od nauki).

6. Ocena stanu technicznego budynków i urządzeń będących mieniem gminy.
7.  Analiza  planu  remontów  i  budowy  infrastruktury  związanej  ze  zbiorowym  zaopatrzeniem  mieszkańców

w wodę oraz z odbiorem ścieków.
8. Zaopiniowanie przez komisje Rady Gminy projektów uchwał:
8.1. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032;
8.2. w sprawie zmiany budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok;
8.3. w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  hipoteki  na  rzecz  Banku  Spółdzielczego w Olsztynku na
nieruchomościach stanowiących własność Gminy Grunwald;
8.4. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej;
8.5. zmieniającej Uchwałę Nr XXI/159/2020 Rady Gminy Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie  z dnia 27 lutego
2020  r.  w  sprawie  organizacji  wspólnej  obsługi  finansowo  –  księgowej  dla   samorządowych  jednostek
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organizacyjnych Gminy Grunwald;
8.6. w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Grunwald na rok szkolny 2021/2022;
8.7. w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu Senior+  w Glądach;
8.8. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego  w budynku nr 3A w miejscowości Domkowo;
8.9. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4 w budynku nr  29 w  miejscowości
Dylewko;
8.10. w  sprawie  wyrażenia  zgody  na   sprzedaż   nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 9 obręb Góry Łubiańskie;
8.11. w  sprawie  wyrażenia  zgody  na   sprzedaż   nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 288/3 obręb Mielno;
8.12. zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Grunwald;
8.13. w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  P.  K.   na  działania  dyrektora   Gminnego  Ośrodka  Kultury
w Gierzwałdzie Pana Daniela Stempkowskiego.
9. Wolne wnioski i zapytania.
10. Zamknięcie posiedzenie komisji

Radni uwag nie zgłosili.

3. Przyjęcie protokołów:
3.1. Protokół nr 32/2021   ze  ze wspólnego posiedzenia komisji z dnia     24.06.2021r.  
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  poddała  pod  głosowanie  Protokół  nr  32/2021
ze  wspólnego posiedzenia komisji z dnia 24.06.2021r. bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili. 

Radni Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji
Rewizyjnej Rady  Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół  nr 32/2021 ze  ze wspólnego

posiedzenia komisji z dnia 24.06.2021r. 
Radni uwag nie zgłosili. 

3.2. Protokół nr 33/2021 ze wspólnego posiedzenia komisji z dnia    19  .07.2021r.  
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  poddała  pod  głosowanie  Protokół  nr  33/2021
ze  wspólnego posiedzenia komisji z dnia 19.07.2021r. bez odczytywania.
Radni uwag nie zgłosili. 

Radni Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji
Rewizyjnej Rady  Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół  nr 33/2021 ze  ze wspólnego

posiedzenia komisji z dnia 19.07.2021r. 
Radni uwag nie zgłosili. 

4. Ocena wydatków na utrzymanie placówek oświatowych w gminie oraz organizacji i kosztów dowozu.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  poinformowała,  że  radnym  zostały  przesłane  sprawozdania
ze szkół, które zawierały szczegółowe informacje. Poinformowała, że koszty dowozu w okresie styczeń -
czerwiec 2021 roku wg wystawionych faktur wyniosły 147 744,25 zł. 
Radni uwag nie zgłosili.

5.    Ocena  stanu  przygotowań  placówek  oświatowych  do  roku  szkolnego  2021/2022  (    dowożenie  uczniów,  
dożywianie  uczniów,  bezpieczeństwo  uczniów  na  terenie  szkoły,  organizacja  wolnego  czasu  dla  uczniów
w czasie wolnym od nauki).
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – poinformowała, że materiały zostały przesłane radnym na
posiedzenia.pl (zał. nr 2).
Inspektor – Pan Rydygier Kupisz- przedstawił  informację na temat dowozów uczni  do szkół.  Umowa z firmą
„Lipnicki”  podpisana  jest  do  końca  czerwca  2022  roku,  na  dowóz  z  Domkowa  i  Kalwy  w  dniu  18.08.2021rr.
rozstrzygnięto  przetarg,  który  wygrała  oferta  Pana  Artura  Bojarskiego  .  W  przetargu  udział  wzięło  trzech
wykonawców, wybrano najniższą stawkę 4,56 zł. Dodatkowo w roku szkolnym 2021/2022 bus  będzie dowoził dzieci
z  Pacółtówka
i Marcinkowa. 
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

Ad. pkt.    6  Ocena stanu technicznego budynków i urządzeń będących mieniem gminy.     
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Podinspektor- Pani Dominika Perczyńska- przedstawiła informację w sprawie oceny stanu technicznego. Radnym
wysłano protokoły kontroli stanu technicznego i urządzeń będących mieniem gminy. 
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  poinformowała,  że  plac  zabaw w Kiersztanówku  jest
zamknięty i zapytała, czy naprawiono usterki.
Podinspektor- Pani Dominika Perczyńska-  odpowiedziała, że urządzenia z placu zabaw zostaną zabrane i trzeba
będzie zakupić nowe. Naprawa jest nieopłacalna i  uzgodniono z sołectwem o przeznaczeniu środków z funduszu
sołeckiego. 
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – zapytała o siłownię zewnętrzną w Gierzwałdzie, brakuje
jednego kosza na rampie i było to zgłoszone. Jest to konieczna naprawa ze względów bezpieczeństwa. 
Podinspektor- Pani Dominika Perczyńska- odpowiedziała, że zanotuje sobie te zgłoszenie.
Radny – Pan Sławomir Matuszewski-  zapytał, czy w Kiersztanowie sprzęt był wadliwy, czy zniszczony?
Podinspektor- Pani Dominika Perczyńska- odpowiedziała, że z powodu upływu czasu.
Radny- Pan Ryszard Bala-  zapytał o przeglądy gwarancyjne placów rekreacyjnych i siłowni zewnętrznych, które
były  wykonane  w  ostatnich  latach,  jaki  jest  okres  gwarancji,  i  czy  przeglądy  gwarancyjne  były  wykonywane
systematycznie. 
Podinspektor- Pani Dominika Perczyńska-  odpowiedziała, że w tym roku dokonano przeglądów i z tego co się
orientuje do tej pory nie były one wykonywane.
Radny- Pan Ryszard Bala- zapytał o utrzymywanie czystości i porządku  na obiektach typu plac zabaw, siłownia
zewnętrzna itp.,  jak wygląda system utrzymania porządku, kto wykonuje prace porządkowe?
Referent- Pani Małgorzata Żołondek-  odpowiedziała, że pracownicy RGK w ramach zabezpieczonych środków
z funduszy sołeckich. W tamtym roku na zebraniach wiejskich uzgodniono, że z funduszu sołeckiego bedą opłacane
prace  porządkowe  placów  zabaw  itp.  W  tym  roku  na  koszenie  placów  zabaw  środki  z  funduszu  sołeckiego
zabezpieczyło 7-8 sołectw i jest to wykonywane. 
Radny- Pan Ryszard Bala- z czego wynika taki obowiązek, że sołectwa mają obowiązek  utrzymania czystości ze
śroków z funduszu sołeckiego obiektów należących do gminy. 
Referent-  Pani  Małgorzata  Żołondek-  stwierdziła,  że  pracownik,  który  został  przeniesiony  do   naszej  gminy
przedstawił ten wariant, który obowiązywał w jego poprzedniej gminie. Gmina nie ma takich funduszy aby obsłużyć
taką ilość placów zabaw i skoro sołectwa chcą mieć place zabaw to należy o to dbać. Wynika to z ustawy o funduszu
sołeckim, że środki są na bieżące potrzeby. 
Radny- Pan Ryszard Bala- stwierdził, że to mieszkańcy decydują na co środki z funduszy sołeckich wydać, skoro
przeznaczyli na wykonanie placu zabaw na działce gminnej a nie przeznaczyli pieniędzy na utrzymanie tego placu, to
utrzymanie porządku  jest  obowiązkiem  gminy. 
Referent- Pani Małgorzata Żołondek-  stwierdziła, że  kontaktowała się z gminami ościennymi i każda ma takie
samo podejście. 
Radni uwag nie zgłosili.

Ad.  pkt.  7  Analiza  planu  remontów  i  budowy  infrastruktury  związanej  ze  zbiorowym  zaopatrzeniem
mieszkańców w wodę oraz z odbiorem ścieków.

Referent- Pani Małgorzata Żołondek-  poinformowała, że materiały zostały wysłane na posiedzenia.pl (zał nr 3 )
oraz poprosiła o zadawanie pytań. 
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  stwierdziła,  że  brak  jest  odniesienia  się  do
Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych. 
Referent- Pani Małgorzata Żołondek- poinformowała, że jest to analiza planu. 
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – dopytała, czyli  część planu jest już wykonana a to jest
analiza tych zadań, które są w trakcie realizacji lub czekają na realizację. 
Referent- Pani Małgorzata Żołondek-  tak, streściła zadania, które ujęte są w zał nr 3)
8. Zaopiniowanie przez komisje Rady Gminy projektów         uchwał:  
8.1.   w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032.  
8.2. w sprawie zmiany budżetu Gminy Grunwald na 2021 rok.
8.4. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- przedstawiła projekty uchwał wraz z objaśnieniami w sprawie  zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2021-2032 (zał nr 4 ), oraz  w sprawie zmiany budżetu
Gminy Grunwald na 2021 rok (zał nr  5), oraz  w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej (zał nr  6).
Radni uwag nie zgłosili. 
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8.3. w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  hipoteki  na  rzecz  Banku  Spółdzielczego w Olsztynku na
nieruchomościach stanowiących własność Gminy Grunwald.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- przedstawiła projekt ww. uchwały wraz z uzasadnieniem. (zał nr  7).
Radny- Pan Ryszard Bala- stwierdził, że ma zastrzeżenia w sprawie sposobu informowania Rady Gminy na temat,
co  dzieje  się  z  pieniędzmi,  które  wójt  i  skarbnik  otrzymują  oraz  podejścia  to  tego,  żeby  Rada  Gminy  dawała
pozwolenia na nowe obciążania gminy.  Przypomniał,  że składał wniosek w sprawie udostępnienia informacji na
temat sposobu wydatkowania pieniędzy. Wcześniej składał wniosek do dyrektora GOK w sprawie przedstawienia na
co wydał ok 200 tys zł i do tej pory nie otrzymał odpowiedzi.  Jestem przeciwny, aby dawać jakiekolwiek nowe
pieniądze do dyspozycji ludziom nieodpowiedzialnym i tak będę w tym zakresie działał, aby wójt i skarbnik tych
pieniędzy nie dostali. 
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – czy to nadal jest ta sama działka?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- odpowiedziała, że tak. To co zostało ujęte w budżecie o przeznaczeniu
kredytu też jest takie samo. 
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – czy nie ma już innych działek, które możemy zastawić.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska-  odpowiedziała, że są zabezpieczone działki pod kredyt w rachunku
bieżącym. 
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – ale one są już zabezpieczeniem innego zobowiązania.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska- wartość  tamtych  działek  jest  za  mała  na  zabezpieczanie  nowego
kredytu. 
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  czy  nie  mamy  innych  działek,  które  mogą  być
zabezpieczeniem. Zaproponowała  aby  zaprosić Panią Prezes Banku.
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  jednej  działki,  która  by  wystarczyła  na
zabezpieczenie to nie,  a kilka mniejszych jest mniej korzystne finansowo, wzrost kosztów wycen itp. Poinformowała,
że zapraszała Panią Prezes i prawdopodobnie będzie na sesji 26.08.2021r.
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska  – jaka  kwota  jest  zabezpieczona  w  budżecie  w  dziale
promocja gminy i ile zostało wydane do tej pory ?
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- odpowiedziała, że ok. 55 tys. zł jest zabezpieczone i ok. 20 tys. zł
zostało wydane.
Radny- Pan Ryszard Bala- przypomniał, że złożył wniosek dnia 11.08.2021r.  w sprawie  udostępnienia informacji,
jakie są zaległości powyżej 500 zł,  i jakie są należności powyżej 500 zł. Zapytał  na jakim etapie jest  sporządzenie
wykazu, tym którym gmina zalega z wypłatami, oraz  tych, którzy nie wnoszą odpowiednich opłat do gminy. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- w sprawie zobowiązań to w dniu jutrzejszym przygotowywana będzie
odpowiedź, a jeżeli chodzi o należności, to jest bardzo rozbudowane zapytanie i potrwa to dłużej, ale postaramy się
jak najszybciej. 
Radny- Pan Ryszard Bala-  przypomniał,  że  w maju skarbnik obiecywała,  że radni  otrzymają takie  zestawienie
należności i zobowiązań. 
Skarbnik Gminy-  Pani  Sylwia Kierebińska- odpowiedziała,  że radni  otrzymali  taką informację ale radny chce
wykaz nazwisk, każdego mieszkańca, który zalega z opłatą dlatego przygotowanie informacji będzie trwało dłużej.
Jeżeli chce Pan wykaz łączny to jestem w stanie zrobić to szybko ale wykaz imienny trzeba sporządzić samodzielnie,
nie ma możliwości wydruku.  
Radny- Pan Ryszard Bala- stwierdził, że nie napisał, iż chce każdego.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- odpowiedziała, że tak jest w piśmie.
Radny- Pan Ryszard Bala- stwierdził, że w piśmie jest „każdego, którego zaległości lub zobowiązania przekraczają
kwotę powyżej 500 zł” a to nie znaczy, że każdego. 
Skarbnik Gminy-  Pani  Sylwia Kierebińska-  stwierdziła,  że  przygotowanie  odpowiedzi  na tak zadane pytania
wymaga przeanalizowania każdej osoby.
Radny- Pan Ryszard Bala- oznajmił, że poprzednia skarbnik taki wykaz przygotowała w ciągu kilku dni gdyż jest to
wydruk z  systemu informatycznego. Wydruk bez specjalnej obróbki graficznej i edytorskiej. Stwierdził, że system
informatyczny daje możliwość wydruku każdego zapytania, które będzie mu zadane.    
Radna- Pani Krystyna Zwalińska- czy zobowiązania wymagalne I kwartału wzrosły do II kwartału 2021 r., jeżeli
tak to  i o ile. 
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Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- nie jestem w stanie odpowiedzieć należy sprawdzić w sprawozdaniu.
Nie było kredytu, więc wymagalne zobowiązania wzrosły. 
Radna- Pani Krystyna Zwalińska-  czyli zgodnie ze sprawozdaniem zobowiązania wymagalne  to 3 644 962, 21 zł.
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska –  w sprawie odpowiedzi  na moją interpelację w sprawie
dłużników, dlaczego w zestawieniu nie znalazł się dłużnik  „żwirownia w Mielnie”, czy to jest nas dłużnik.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- tak jest to nasz dłużnik, ale toczy się sprawa sądowa, którą prowadzi
radca prawny.
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

8.5. zmieniającej Uchwałę Nr XXI/159/2020 Rady Gminy Grunwald z siedzibą w Gierzwałdzie  z dnia 27 lutego
2020  r.  w  sprawie  organizacji  wspólnej  obsługi  finansowo  –  księgowej  dla   samorządowych  jednostek
organizacyjnych Gminy Grunwald.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- przedstawiła projekt ww. uchwały wraz z uzasadnieniem. (zał nr  8).
Radni uwag nie zgłosili. 

8.6. w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Grunwald na rok szkolny 2021/2022.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  przedstawił projekt ww. uchwały wraz z uzasadnieniem. (zał. nr  9).
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zapytała  ile  dzieci  korzysta  z  przewozu  dla  osób
niepełnosprawnych.
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że nie pamięta.
Radni więcej uwag nie zgłosili. 
 ( przesunięto punkt 8.7. do momentu pojawienia się Pani Agnieszki Skorupskiej)
8.8. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego  w budynku nr 3A w miejscowości Domkowo.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz -  przedstawił ww. projekt uchwały (zał. nr 10).
Radni uwag nie zgłosili. 

8.9.  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 4 w budynku nr 29 w  miejscowości
Dylewko.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz- przedstawił ww. projekt uchwały (zał. nr 11)
Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Pani  Ewa  Bawolska-  zapytała,  czy  sprzedaż  odbędzie  się  na  zasadach
promocyjnych, czy wolno rynkowych. 
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz- odpowiedział, że na zasadach w ramach uchwały z ulgami.
Radni uwag nie zgłosili. 

8.7. w sprawie szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Dziennym Domu Senior+  w Glądach.
Kierownik  GOPS  Grunwald-  Pani  Agnieszka  Skorupska-  przedstawiła  projekt  ww.  uchwały  wraz
z uzasadnieniem (zał. nr 12).
Poinformowała, że zgłaszają się już chętni natomiast nie ma rozstrzygniętego konkursu na stanowisko kierownika
Domu  Senior  +,  gdyż  kandydaci  nie  spełniają  wymogów  formalnych.  Przedstawiła  koszty  związane
z funkcjonowaniem Domu Senior +. Plan finansowy za okres od maja do grudnia 2021 roku  92 600 zł w tym 42 720
dotacji 49 880 zł środki własne. Koszt na jednego mieszkańca wyniesie 772 zł.  Zasada jest, że musi być odpłatność
wg progów dochodowych.
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – zapytała, czy jeżeli nie ma kierownika to projekt nie ruszy?
Kierownik  GOPS  Grunwald-  Pani  Agnieszka  Skorupska- odpowiedziała,  że  kierownik  najpierw  musi  być
wybrany.
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – zapytała, czy jest przeprowadzony nabór  mieszkańców.
Kierownik GOPS Grunwald- Pani Agnieszka Skorupska- odpowiedziała, że przygotowywane są ogłoszenia.
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – zapytała, czy jest zatrudniony pozostały personel. 
Kierownik GOPS Grunwald- Pani Agnieszka Skorupska- odpowiedziała, że nie.
Radny- Pan Ryszard Bala- czy ten przedstawiony sposób naliczania  jest narzucony ustawą.
Kierownik GOPS Grunwald- Pani Agnieszka Skorupska- odpowiedziała, że nie a  to jest jej propozycja. 
Radny- Pan Ryszard Bala- zaproponował, aby wprowadzić zmiany i w projekcie uchwały, w tabeli wpisać kwoty a
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nie procenty. 
Kierownik GOPS Grunwald- Pani Agnieszka Skorupska- odpowiedziała, że od 01.01.2021r. będą obowiązywały
nowe progi podane w procentach i nie trzeba zmieniać uchwały.
Radny- Pan Ryszard Bala-  stwierdził, że nie jest problemem zmiany kwot w uchwale, która już jest opracowana
przez radce prawnego, a na pewno byłoby bardziej czytelne dla osób starszych, do których uchwała ta jest skierowana.
Kierownik GOPS Grunwald- Pani Agnieszka Skorupska- odpowiedziała, że przygotuje zmiany.
Radny- Pan Ryszard Bala-  zapytał, czy w razie niewyłonienia kierownika w konkursie to powoła osobę pełniącą
obowiązki.
Kierownik GOPS Grunwald- Pani Agnieszka Skorupska- odpowiedziała, że będzie musiała kogoś zatrudnić.
Radni więcej uwag nie zgłosili. 

8.10.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na   sprzedaż   nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 9 obręb Góry Łubiańskie.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz- przedstawił ww. projekt uchwały (zał. nr 13).
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  zapytał,  czy  jest  to  przetarg  nieograniczony,  gdyż  brakuje  tego  sformułowania
w projekcie uchwały.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz- odpowiedział, że radca prawny wykreślił te sformułowanie, gdyż nie ma potrzeby
określania tego w uchwale. 
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Grunwald-  Pani  Ewa  Bawolska- odpowiedziała,  że  było  w  tym  temacie
rozstrzygnięcie  nadzorcze  stwierdzające,  że  formą  przetargu  określa  ustawa  i  nie  powinno  się  tego  określenia
zawierać w uchwale.
Radni uwag nie zgłosili.

8.11.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na   sprzedaż   nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie  przetargu
nieograniczonego działki 288/3 obręb Mielno.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz- przedstawił ww. projekt uchwały (zał. nr 14).
Radni uwag nie zgłosili.

8.12.   zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Grunwald.  
Radny- Pan Ryszard Bala- przedstawił ww. projekt uchwały  (zał. nr 15). 
Stwierdził, że projekt uchwały przekazał, gdyż to nie wójt powinien określać drogą zarządzenia w jaki sposób
radni otrzymują materiały na sesję. Radny ma możliwość wyboru w jaki sposób chce otrzymać materiały. 
Radni uwag nie zgłosili.

8.13.  w sprawie rozpatrzenia skargi  Pana P. K.  na działania dyrektora  Gminnego Ośrodka Kultury
w Gierzwałdzie Pana Daniela Stempkowskiego.
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – przedstawiła ww. projekt uchwały wraz z uzasadnieniem
(zał. nr 16).
Radni uwag nie zgłosili.

9.   Wolne wnioski i     zapytania.  
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  odczytała  wniosek  Kierownika  RGK  Pana  Józefa
Nowakowskiego (zał. nr  17).
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski- stwierdził, że należy zaprosić mieszkańców na rozmowy gdyż niektórzy
mogą czuć się pokrzywdzeni. Przepompownie przydomowe znajdują się na posesjach prywatnych i prywatne osoby
płacą  inne gospodarstwa domowe. 
Radny- Pan Ryszard Bala- zapytał, czym jest przydomowa przepompownia.
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  odpowiedział, że jest to zbiornik, który za pomocą pompy przekazuje
ścieki do oczyszczalni w Zybułtowie lub w Gierzwałdzie.
Radny- Pan Ryszard Bala- zapytał, czy takie przydomowe przepompownie znajdują się na posesjach mieszkańców. 
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  odpowiedział, że tak i jest ok 13 punktów. Z przyczyn np. nierównego
terenu  należało  uruchomić  przepompownie.   Nie  ma  dokumentów,  że  mieszkańcy  wyrazili  zgody  na  taką
przepompownie.
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Radny- Pan Ryszard Bala-  czy można oddzielić przepompownie przy domach od tych w drogach lub działkach
gminnych?
Kierownik  RGK-  Pan  Józef  Nowakowski-  odpowiedział,  że  jest  to  potoczna  nazwa,  ale  często  do  jednej
przepompowni podłączone są kilka gospodarstw, a płaci za zużytą energię tylko jedna osoba. W Tymawie płaci osoba
prywatna a korzysta ośrodek turystyczny, w okresie wakacji jest to uciążliwe,  gdyż turyści wrzucają nawet chusteczki
jednorazowe. Właściciel takiej działki musi płacić za energię oraz udostępniać działkę i wdychać nie miłe zapachy. 
Radny- Pan Ryszard Bala- czy urządzenia takie jak pompa są własnością gminy?
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  odpowiedział, że tak. W jednym przypadku nie jest w Gierzwałdzie,
gdzie oni sobie sami dbają, a gmina połowę im dofinansowała. Z doświadczenia w gminie Olsztynek też był taki
problem i rozwiązano to w ten sposób, że oddaje się na własność mieszkańcom. Mieszkaniec bardziej dba, gdy jest
odpowiedzialny sam.  Zaproponował, aby porozmawiać z mieszkańcami w sprawie procentowego obniżenia stawki za
ścieki.  W sprawie  gruntów prywatnych,  to  nie  wiem jak  z  tego  wyjść,  są  takie  przypadki  w  Szczepankowie  i
Tymawie, że wolą zbiornik bezodpływowy a przepompownie każą zlikwidować. 
Radny- Pan Ryszard Bala- stwierdził, że ma obawy gdyż dopóki pompa będzie działała to nie będzie problemu, ale
gdy się zepsuje i on będzie musiał go naprawić, to będzie wolał wykopać rowek i puszczać ścieki do gleby.
Kierownik  RGK-  Pan  Józef  Nowakowski-  odpowiedział,  że  należy  przygotować  odpowiednie  umowy,  które
rozwiążą wszystkie problemy. Najbardziej poszkodowani są ci, którzy opłacają energię za inne gospodarstwa i swoje
a jest to zadanie gminy.
Radny- Pan Ryszard Bala- stwierdził, że kierownik powinien przygotować szczegółowe omówienie problemu oraz
przedstawił propozycję. Przekazanie mienia gminy mieszkańcom musi odbyć się zgodnie z prawem. 
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  odpowiedział, że zależy mu aby zaprosić mieszkańców i przegłosować
zaproponowane rozwiązania, np. obniżenie opłaty za ścieki 5% i opracować projekt uchwały.
Radny- Pan Sławomi Matuszewski – dlaczego mieszkańcy płacą za prąd, skoro gmina jest właścicielem nawet jeżeli
jest podlicznik.
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski- odpowiedział, że brak jest dokumentacji i płacą mieszkańcy i za ścieki,
i za energię.
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska – zgodziła się na propozycję aby zaprosić mieszkańców na
komisję i rozwiązać problem. 
Radny- Pan Ryszard Bala-  czy  przepompowania na wyjeździe  z Mielna była modernizowana, czy wymieniano
pompy?
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski-  odpowiedział, że zaczął ją oczyszczać gdyż podobno do tej pory nikt
tego nie robił. W całej gminie  pompy trzeba zacząć wymieniać sukcesywnie gdyż są zużyte. Stwierdził, że pracuje
nad ulepszeniem i modernizacją, dba tak aby stan wody był dobry. 
Radny- Pan Ryszard Bala- czy ujęcie wody w Grunwaldzie jest w stanie pokryć zapotrzebowania na coraz większą
liczbę  odbiorców?   Na  tych  przepompowniach  zbiorowych  na  nitce  od  Tymawy,  czy  są  sprawne  systemy
o powiadomieniu o awarii.
Kierownik RGK- Pan Józef Nowakowski- odpowiedział, że w Grunwaldzie na pewno będzie wydajność i można to
śmiało zrobić. Monitoring nie jest wszędzie, nie działa to jak należy. Pracownicy objeżdżają teren i sprawdzają ale jak
będzie to wyczyszczone i udrożone to nie będzie awarii. Jak będą pieniądze na nowoczesne pompy to skończą się
problemy, obecnie jest problem z naprawami pomp, które posiadamy bo są niewiadomego pochodzenia. Do końca
września ma zostać ukończona stacja podnoszenia ciśnienia w Dylewku.
Inspektor- Pan Rydygier Kupisz- dodał, że  termin oddania do użytku 30 września 2021r. 
Radny-  Pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  w  zakresie  funkcjonowania  sieci  wodociągowych  jakieś  prace  się
wykonują. Mieszkańcom zależy, aby mieli wodę, ogrzewanie zimą i dobre drogi a nie festiwal z gwiazdą disco-polo
więc należy środki z budżetu wydawać  racjonalnie.
Radny – Pan Sławomir Matuszewski-  poprosił  kierownika RGK, aby na koniec sprawozdania międzysesyjnego
informował o stanie jakości wody.

Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska-  poinformowała, że wpłynęły do niej dwa wnioski
w sprawie  braku płatności  za  wykonanie  usługi  od  Pana  E.T.  Nadawca  prosi  o  opinię  Rady  Gminy w sprawie
zaciągania zobowiązań, które nie mają pokrycia w budżecie oraz nie wywiązywanie się z umowy. Poinformowała, że
rozmawiała z wierzycielem, który miał taki sam problem z odzyskaniem swoich należności, kolejno firma z Redy na
kwotę ok 700 tys. zł upominała się o zapłatę i teraz kolejny wniosek w tej sprawie. Zapytała, czy są już uregulowane
te płatności chociaż w części. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział, że  należy sprawdzić w księgowości. W Kitnowie remont
dachu -   był  to wypadek losowy, pożar i  byliśmy zmuszeni  wykonać remont dachu,  mimo że nie było środków
w budżecie. Z wykonawcą była rozmowa, że faktura będzie opłacona z kredytu ale nie ma zgody Rady Gminy na
zaciągnięcie kredytu, więc nie ma środków. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Grunwald- Pani Ewa Bawolska-  odczytała dwa wnioski Pana E.T. w sprawie braku
płatności za wykonaną usługę polegającej na remoncie dachu w Kitnowie  (zał nr 18).  Poprosiła radnych o pomoc
w przygotowaniu odpowiedzi Panu E.T.
Radny- Pan Ryszard Bala-  stwierdził,  że dziś zabieranie głosu w tej  sprawie  jest  mało racjonalne,  gdyż radni
usłyszeli treść dopiero na komisji a powinni otrzymać wcześniej informację wraz z wnioskami Pana E.T., aby mogli
się przygotować.
Radna – Pani Ewa Ziejewska- stwierdziła, że za chwilę zgłoszą się inni z tym samym problemem do Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji  Pani Małgorzata Kamińska –  zapytała jaka jest  kwota zabezpieczona w budżecie na
rezerwie kryzysowej. 
Skarbnik  Gminy-  Pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  nie  można  pokryć  tego  wydatku  z  rezerwy
kryzysowej. 
Radna  –  Pani  Krystyna  Zwalińska-  zapytała  czego  dotyczyła  zmiana  wprowadzona  zarządzeniem  w sprawie
rezerwy kryzysowej.
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- odpowiedziała, że dotyczy to zakupu tablic informujących o ASF na
naszym terenie. 
Radna  –  Pani  Krystyna  Zwalińska-  poprosiła  aby  w  objaśnieniach  także  umieszczać  informacje  o  zmianach
dokonywanych za pomocą zarządzeń. 
Skarbnik Gminy- Pani Sylwia Kierebińska- odpowiedziała, że takie informacje znajdują się w objaśnieniach i na
samym początku je odczytywała. 
Przewodnicząca Rady  Gminy  Grunwald-  Pani  Ewa  Bawolska-    poprosiła  pracownika  obsługi  Rady  Gminy
o przesłanie radnym wniosków w sprawie braku płatności Pana E.T.

Podinspektor- Pani Anna Leżańska- przedstawiła wniosek w sprawie rozłażenia na raty Pani XXXX  Z przyczyn
losowych nie mogła opłacić zaległości w jednym miesiącu dlatego należy podjąć procedurę od nowa.  Przedstawiła
wniosek o rozłożenie na raty Pani G. (zał nr 19).
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska –  stwierdziła,  że nie ma odpowiedniej ilości radnych aby
przegłosować wniosek więc skierowała sprawę na obrady sesji Rady Gminy. 

Radni w głosowaniu jawnym nieimiennym wyrazili zgodę na przesunięcie głosowania na XLI sesję Rady Gminy
Grunwald w dniu 26 sierpnia 2021r.

Podinspektor- Pani Anna Leżańska-  złożyła wniosek w sprawie zmiany projektu uchwały nr 46/250/2014 z 30
września 20214 r. w par 3, jest to zalecenie pokontrolne  RIO. Kontaktowałam się radcą prawnym i każde rozłożenie
na raty należy wydawać zarządzeniem wójta i zaproponowała aby wykreślić te sformułowanie.
Przewodnicząca  Komisji  Pani  Małgorzata  Kamińska   -  zaproponowała,  aby  na  najbliższą  sesję  przygotować
projekt uchwały.
Radny- Pan Ryszard Bala- zapytał, czy uchwała z roku 2015  ww. sprawie nie rozwiązuje tego problemu.
Podinspektor- Pani Anna Leżańska-  odpowiedziała, że nie. 
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska  - zapytała, czy najbliższa sesja w dniu 26-08-2021r.  będzie
transmitowana. 
Wójt Gminy- Pan Adam Szczepkowski- odpowiedział, że nie wie i prawdopodobnie będzie trudno.
 
Ad. pkt. 10. Zamknięcie obrad.
Przewodnicząca Komisji Pani Małgorzata Kamińska  - wobec zrealizowania porządku obrad zamknęła wspólne 
posiedzenie Komisji Kultury, Oświaty i Zdrowia, Komisji Budżetu, Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego i Komisji 
Rewizyjnej Rady  Gminy odbytego w dniu 23 sierpnia 2021 r.

Protokołowała    Przewodnicząca  Komisj i  Kultury,  Oświaty
i  Zdrowia

Iwona Mikołajczak Małgorzata Kamińska
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